
I Familielandbruget Region Syd og Dansk Kødkvæg er vi af den overbevisning, at vi i
landbruget kan komme i mål med vores klimaindsats uden afgifter. Ikke desto mindre, må
vi konstatere at der er et markant politisk flertal for en afgift.

I den sammenhæng er der en række ting der bekymrer os.

Bl.a. ser vi en stor risiko for at en afgift på oksekød, vil betyde at dyrene der udfører en stor 
og vigtig opgave i naturplejen forsvinder. De dyr er nemlig vitale for den indsats vi også har 
i landbruget for at forbedre naturen og biodiversiteten. Vi har dog hørt, at det på grund af 
statsstøtteregler kan være svært at friholde nogle dyr for afgift, mens den pålægges andre.
 
Det kan dog enkelt løses ved at kompensere afgiften med at øge de tilskud til afgræsning
som allerede findes. Og det ligger helt indenfor mulighederne i forhold til statsstøtteregler.
Alternativt kan man øge slagtepræmien til dyr, der har græsset i naturområder. Det vil faktisk 
være fordelagtigt på flere måder.

For det første er det med til at bevare dyrene i naturplejen.
For det andet bevarer man incitamentet til at have dyrene så klimavenligt som muligt.
Og for det tredie øger man faktisk incitamentet for at få dyr ud i vores naturområder.
Og det er godt for både dyrene, naturen og vores alle sammens oplevelse ved at se dyr ude på 
markerne. Og det syn er vi sikre på de fleste oplever som noget positivt. 

Så derfor er vores opfordring: 
Pas nu på, at det ikke kun bliver den højeffektive produktion af oksekød tilbage, mens dyrene 
der skaber natur og biodiversitet forsvinder, når en eventuel CO2-afgift skal indføres.
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En CO2-afgift på oksekød må ikke medføre,
at græssende dyr i landskabet forsvinder!
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